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§ 18   Redovisning av statistik kring ansökningar, beslut, 
domar med mera inom äldreomsorgen, fördelad per 
stadsdelsförvaltning 

Dnr 3.5-610/2017 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens information och 

lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-29.  

 

Äldreförvaltningen har gjort en redovisning av ansökningar, beslut, 

domar med mera uppdelat per stadsdelsförvaltning. Statistiken avser 

verksamheterna vård- och omsorgsboende, servicehus, korttidsvård, 

hemtjänst och dagverksamhet. 

 

Stadsdelsförvaltningarna rapporterar årligen dessa uppgifter till 

äldreförvaltningen som sammanställer dem. Statistiken är underlag 

till diskussioner och jämförelser kring dessa aktuella frågor.  

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) samt ersättaren 

Alfred Askeljung (C) anmäler sina särskilda uttalanden var för sig. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD):  

”Vi Kristdemokraterna) vill för det första tacka förvaltningen för 

denna redovisning, som ger oss som politiker kunskaper vi behöver 
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för att agera på såväl central som lokal nivå för att se till att alla 

äldre får den omsorg och det boende de behöver. Vi hoppas att 

denna statistik blir ett återkommande inslag som gör det möjligt för 

oss att se hur avslagsfrekvenser och skillnader utvecklas på 

stadsdelsnivå. 

 

Ärendet visar att det finns stora skillnader i avslag och bifall mellan 

stadsdelarna, såväl vad gäller servicehus som vad gäller vård- och 

omsorgsboenden. Det kan vara 30 procent större sannolikhet att 

man får plats på ett vård- och omsorgsboende i en stadsdel jämfört 

med en annan. Och skillnaderna vad gäller servicehus är ännu 

större: från 92 procents bifall i Rinkeby-Kista till 11 procent i 

Hägersten-Liljeholmen. 

 

Den tidigare rödgröna oppositionen har haft mycket hög 

svansföring beträffande alliansens påstådda misslyckande att 

minska antalet avslag till äldreomsorgen. Vi kan konstatera att 

situationen med antalet avslag under den numera rödgrönrosa 

majoriteten inte ändrats. Likvärdighet i bedömningen är viktig för 

samtliga politiska partier och dagens situation är därför ett 

misslyckande. Föreliggande skillnader mellan äldre i olika 

stadsdelar vad gäller bakgrund och behov kan inte förklara de 

extrema skillnaderna i avslag mellan stadsdelarna. 

 

Vi kristdemokrater har i vårt budgetförslag avsatt 80 miljoner 

kronor för en generösare biståndsbedömning inom hemtjänsten och 

för en boendegaranti för äldre över 85 år. Vi anser att stor hänsyn 

ska tas till ålder, otrygghet och ensamhet och att alla äldre över 85 

år och som så önskar ska ha rätt till en plats på ett äldreboende.” 

 

Särskilt uttalande från (M): 

”Vi Moderaterna tackar förvaltningen för denna redovisning som 

Alliansen sedan tidigare har efterfrågat. Det är viktigt för politiken 

att noggrant kunna följa bedömningarna som görs inom 

äldreomsorgen, för att kunna identifiera såväl orättvisor som 

förbättringsåtgärder inom biståndsbedömningen. Vi förutsätter att 

detta sätt att redovisa lokala siffror kommer att bli permanent, det 

gör det möjligt att se avslagsfrekvenser och skillnaderna på 

stadsdelsnivå.  

 

Tre år in i mandatperioden är Stockholm stads biståndsbedömning 

ett pinsamt kapitel för den rödgrönrosa politiska majoriteten i 

stadshuset. Trots stark retorik i valrörelsen 2014 om restriktiva  
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bedömningar, har det blivit mer restriktivt för äldre att exempelvis 

få plats på vård- och omsorgsboende under såväl 2015 som 2016. 

Detta sätt att redovisa statistiken visar nu också svart på vitt vilken 

orättvisa och ojämlikhet som finns för äldre i Stockholm stad. Det 

är stora skillnader i avslag och bifall mellan stadsdelarna, såväl vad 

gäller servicehus som vad gäller vård- och omsorgsboenden. Det 

kan vara 30 procent större sannolikhet att man får plats på ett vård- 

och omsorgsboende i en stadsdel jämfört med en annan.  

 

Det går att konstatera att biståndsbedömningen inte är en politisk 

prioritet för den nuvarande majoriteten. Berättelserna är många 

kring en biståndsbedömning som är otillgänglig och inte har tid för 

enskild uppföljning, och biståndshandläggarna själva berättar om en 

hög arbetsbelastning. Antalet avslag fortsätter öka och det finns inte 

en likvärdighet i bedömningarna.  

Inte nog med att det kan spela roll var du bor för att få din 

bedömning, flera äldre i 90-årsåldern har med anhöriga också 

behövt få medial uppmärksamhet för att få sin bedömning ändrad. 

Det är en lång och krånglig process att få sitt beslut omprövat för de 

äldre som kanske inte får en artikel i Mitt i om sin situation, eller 

råkar bo i fel stadsdel. 

Den stadsdel med mest restriktiva bedömningar är Hägersten-

Liljeholmen, med där 28% av ansökningarna till vård- och 

omsorgsboende fått avslag och 88% av ansökningarna till 

servicehus fått avslag. Detta håller inte. 

 

Moderaterna har konkreta åtgärder för en reformerad 

biståndsbedömning. Det handlar framförallt om att centralisera 

biståndsbedömningen från stadens stadsdelar till stadshuset centralt. 

Detta skulle leda till att de riktlinjer som politiskt beslutas om 

tydligare följs, och garantera en likvärdighet i bedömningarna. Det 

ska inte spela någon roll var du bor, biståndsbedömningen behöver 

bli rättvis. 

Det är samtidigt också viktigt att göra biståndshandläggningen mer 

tillgängliga. Äldre ska erbjudas en fast kontaktperson som ansvarar 

för behov, insatser, uppföljning och eventuell hantering av 

omprövning gällande biståndsbeslut. Det är viktigt att vi kan ge 

våra äldre den bästa möjliga servicen, en kvalitativ bedömning och 

individuell hjälp kring sina valmöjligheter. Idag berättar allt för 

många äldre om att biståndsbedömarna är svårtillgängliga. 

 

Moderaterna driver också frågan om en boendegaranti bör äldre  
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över 85 år och som önskar plats på ett äldreboende. Du ska få den 

möjligheten genom antingen ett biståndsbedömt boende eller plats 

på ett trygghetsboende. För en politisk trygghet bör ett 

blocköverskridande samarbete om detta initieras i Stockholm stad. 

Biståndsbedömningen behöver bli mindre byråkratisk och mindre 

restriktiv. I Stockholm stad blir det under Socialdemokraterna 

svårare för äldre att flytta till äldreboende och svårare att etablera 

och utveckla nya äldreboenden. Det är en utveckling som inte är 

acceptabel. Med Moderaterna ska den äldre få service, valfrihet och 

vård efter behov.” 

 

Särskilt uttalande från (L): 

”Alla äldre har rätt till ett tryggt och bra boende. Vi Liberalerna vill 

därför för det första tacka förvaltningen för denna redovisning, som 

ger oss som politiker kunskaper vi behöver för att agera på såväl 

central som lokal nivå för att se till att alla äldre får den omsorg och 

det boende de behöver. Vi hoppas att denna statistik blir ett 

återkommande inslag som gör det möjligt för oss att se hur 

avslagsfrekvenser och skillnader utvecklas på stadsdelsnivå. 

 

Ärendet visar att det finns stora skillnader i avslag och bifall mellan 

stadsdelarna, såväl vad gäller servicehus som vad gäller vård- och 

omsorgsboenden. Det kan vara 30 procent större sannolikhet att 

man får plats på ett vård- och omsorgsboende i en stadsdel jämfört 

med en annan. Och skillnaderna vad gäller servicehus är ännu 

större: från 92 procents bifall i Rinkeby-Kista till 11 procent i 

Hägersten-Liljeholmen. 

Detta kan inte betraktas som annat än ett misslyckande med tanke 

på hur stor vikt politiska majoriteter oavsett färg lagt vid 

likvärdighet i bedömningen. Även om det finns skillnader mellan 

äldre i olika stadsdelar vad gäller bakgrund och behov så förklarar 

det inte dessa extrema skillnader. 

 

Samtidigt som majoriteten lägger ner platser på servicehus var det 

338 stockholmare som ansökte om servicehus men inte fick plats. 

Förvaltningen noterar att antalet äldre som söker plats på servicehus 

fast de inte anses ha behov av insatsen är högre i stadsdelar där 

utbudet av servicehus är större. Det får väl sägas bekräfta att det 

finns starka önskemål hos många om att få komma till ett 

servicehus och att alternativa boendeformer i dagsläget inte 

tillgodoser de önskemålen. 

 

Äldre som vill flytta till ett äldreboende ska inte behöva hamna i ett  

 

 



 

 

 

 Protokoll 

Sida 35 (46)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

 

postkodslotteri där möjligheterna att få flytta varierar beroende på 

vilken stadsdel man bor i. Det måste till en starkare rättighet att få 

flytta till ett äldreboende. Därför menar Liberalerna att alla äldre 

som är över 85 år och som vill flytta till servicehus eller vård- och 

omsorgsboende ska få göra det. Även personer som är under 85 år 

ska ha rätt att flytta till vård- och omsorgsboende, om de har så 

omfattande hemtjänstinsatser att det inte innebär någon merkostnad. 

Även andra äldre som behöver plats på särskilt boende ska givetvis 

få det. Det handlar om att alla äldre har rätt till en trygg och värdig 

ålderdom.” 

 

Ersättaryttrande - Särskilt uttalande från (C): 

”Vi Centerpartiet vill för det första tacka förvaltningen för denna 

redovisning, som ger oss som politiker kunskaper vi behöver för att 

agera på såväl central som lokal nivå för att se till att alla äldre får 

den omsorg och det boende de behöver. Vi hoppas att denna 

statistik blir ett återkommande inslag som gör det möjligt för oss att 

se hur avslagsfrekvenser och skillnader utvecklas på stadsdelsnivå. 

 

Ärendet visar att det finns stora skillnader i avslag och bifall mellan 

stadsdelarna, såväl vad gäller servicehus som vad gäller vård- och 

omsorgsboenden. Det kan vara 30 procent större sannolikhet att 

man får plats på ett vård- och omsorgsboende i en stadsdel jämfört 

med en annan. Och skillnaderna vad gäller servicehus är ännu 

större: från 92 procents bifall i Rinkeby-Kista till 11 procent i 

Hägersten-Liljeholmen. 

 

Den tidigare rödgröna oppositionen har haft mycket hög 

svansföring beträffande alliansens påstådda misslyckande att 

minska antalet avslag till äldreomsorgen. Vi kan konstatera att 

situationen med antalet avslag under den numera rödgrönrosa 

majoriteten inte ändrats. Likvärdighet i bedömningen är viktig för 

samtliga politiska partier och dagens situation är därför ett 

misslyckande. Föreliggande skillnader mellan äldre i olika 

stadsdelar vad gäller bakgrund och behov kan inte förklara de 

extrema skillnaderna i avslag mellan stadsdelarna.” 
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§ 19  Anmälan av förvaltningens kontorsyttrande 
angående plansamråd om fastigheten Antwerpen 2, 
Södra Värtan, i stadsdelen Ladugårdsgärdet, del av Norra 
Djurgården 

Plansamråd från stadsbyggnadskontoret , dnr S-Dp 2015-08816, 

för yttrande senast den 25 maj 2017 

 

Dnr 1.5-571/2017 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av kontorsutlåtandet som 

svar på remiss av plansamråd om fastigheten Antwerpen 2, 

Södra Värtan och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-29.  

 

Under 2016 skickades ett förslag till detaljplan och 

miljökonsekvensbeskrivning för Södra Värtan och del av Norra 

Djurgårdsstaden ut på samråd. På grund av ett administrativt fel fick  

inte äldrenämnden ta del av detta. Stadsbyggnadskontoret har gjort 

rättelse och den 26 april 2017 remitterat till bl.a. äldrenämnden 

planärendet för yttrande och synpunkter senast den 25 maj 2017 

med möjligheten att inkomma med ett kontorsyttrande.  

 

Äldreförvaltningen noterar att en behovsanalys har gjorts för 

förskola, skola och kommersiell service i området men att ingen 

motsvarande analys har gjorts kring behovet av boenden för äldre. 

Äldreomsorgsperspektivet belyses inte heller inom några andra 

delar i ärendet. Enligt stadens äldreboendeplanering kommer 180 

nya platser på vård- och omsorgsboende att behöva tillskapas innan 

2039 i Östermalms stadsdelsområde, där detta område ingår  

 

Äldreförvaltningen vill generellt poängtera vikten av att 

äldreomsorgsperspektivet kommer in på ett tidigt stadium i stadens 

samhällsplanering. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 


